
Brede coalitie nodig om tweedeling te doorbreken 
 
Een brede coalitie is nodig om de ontstane tweedeling in Utrecht (AD 16-3-
2022) te doorbreken. GL, PvdA, D66 en CDA zouden op hoofdpunten 
afspraken moeten maken met BBB en VVD voor een brede coalitie. Geen 
verre toekomstige doelstellingen maar een pragmatisch plan op hoofdlijnen 
voor de komende vier jaar.  
 
Alle huidige coalitiepartijen hebben verlies geleden. Samen heeft de huidige 
coalitie nog 22 van de 49 zetels. Ook oppositie partij VVD heeft in lijn met de 
landelijke trend 2 zetels ingeleverd.  
De gevestigde partijen moeten komen tot voortschrijdend inzicht: erkennen 
dat het tijd is voor verandering en open staan voor nieuwe inzichten. BBB 
fractieleider Anton Verleun stelde in de campagne “laten we het eerst eens 
zien te worden over de feiten. Dan komen we vervolgens eruit om het 
werkelijke probleem aan te pakken.” 
 
Dit is de kern van het probleem van de huidige impasse in woningbouw en 
duurzame energieopwekking. 
 
De feiten zijn dat de provincie oplegt dat de woningbouw alleen 
binnenstedelijk of binnen bestaande woonkernen mag plaatsvinden. Daarom 
lukt het niet om echte stappen te zetten in de oplossing van het woningtekort. 
We halen niet eens de helft van de doelen. De stad Utrecht houdt hardnekkig 
vast aan binnenstedelijke woningbouw. De bouw van 25.000 woningen in 
Rijnenburg mag van Groen Links en coalitiegenoten niet voor 2035 van start 
gaan. Men haalt niet eens 2.500 woningen terwijl er 5.000 woningen per jaar 
moeten worden gebouwd. 
 
In het Klimaatakkoord is afgesproken dat opwekking van hernieuwbare 
energie wordt gedecentraliseerd naar de regio. Er moeten Regionale Energie 
Strategieën komen met maatschappelijk draagvlak waarin lokale keuzes 
kunnen worden gemaakt tussen zonne-energie en wind-energie. Steeds 
meer gemeenten luisteren naar hun inwoners en kiezen voor zonne-energie. 
Het goede nieuws is dat we de doelen ruimschoots halen. Extra windturbines 
op land niet meer nodig, aldus het recente onderzoek CE Delft (Volkskrant 
20-3-2023). Er is landelijk sprake van een overaanbod. Maar de provincie 
meent het beter te weten. De provincie dreigt om - tegen de wil van 
gemeenten en zonder onderzoek naar gezondheidsrisico’s – tot 60 
windturbines te plaatsen. Dat zou beter zijn voor het evenwicht op het krappe 
energienet zo heeft men bedacht. Ook dat schijnargument gaat niet op want 
als het waait en de zon schijnt in de zomer dan kun je nog de duurzaam 
opgewekte energie niet kwijt. 
 



De provincie en de gemeente Utrecht zeggen een alternatief te bieden voor 
het niet verbreden van de A27 bij Amelisweerd met rijbanen in de bestaande 
bak. In het regeerakkoord Rutte IV (november 2021) werd een koppeling 
gemaakt tussen de ontsluiting van Rijnenburg en alternatieven voor het niet 
verbreden van de A27: “Ontsluiting via (hoogwaardig) OV en auto van nieuwe 
woongebieden in de regio (m.n. Rijnenburg) is daar een onderdeel van. Als 
dat het geval is wordt het voorstel van de regio overgenomen. Zo niet, dan 
wordt het lopende besluitvormingsproces voortgezet”.  
De feiten zijn dat Utrecht niet aan de ontsluiting van Rijnenburg mee wil 
werken. Daarom wordt niet voldaan aan de vereisten voor het niet verbreden 
van de A27. En dus heeft het Rijk de procedure gestart voor het verbreden 
van de A27. Dit gaat ten koste van zowel Amelisweerd als Rijnenburg.  
 
Het wordt tijd dat de Provincie zijn menskracht en capaciteit positief richt op 
investeringen in de leefbaarheid van het buiten gebied. Waarom probeer je 
eerst niet eens te kijken op vrijwillige basis hoever je komt in de komende 
jaren met het terugdringen van de stikstof- en CO2-uitstoot nabij 
natuurgebieden en in het veenweidegebied? Waarom moeten we nu al 
dreigen met onteigening? Waarom zetten we geen rem op vervuilende 
industrie, distributiecentra en energie slurpende data-centers? 
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